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Eerst ruimte voor de minder ervaren bridgers

De kunst van verliezers tellen

Ik ontving deze maand de volgende vraag:
	We hebben grote moeite met het tellen van verliesslagen.
Spel 1

 V 6

( 5 2

( A 8 7 5 3

♣ B 6 4 2

 H B 10 9 3 2

( A H 4 3

( H

♣ 5 3

Zuid is leider in een 4( contract.

Als ik per kleur de plaatjes aan de lange kant in gedachten even aan de korte kant plaats, moet ik de verliesslagen gemakkelijk kunnen zien.

In harten wordt het dan Zuid (5432  en in Noord (AH, verliesslagen 2 ?

In ruiten Zuid (AH en Noord (8753, verliesslagen 2 ?

In klaver Zuid ♣B  en Noord ♣6432, verliesslagen 1 ?

Ik hoor graag of mijn telling klopt.


Op het volgende blad tellen we samen! Lees pas verder als ook jij bent ‘uitgeteld’ (
Samen tellen

Spel 1

 V 6

( 5 2

( A 8 7 5 3

♣ B 6 4 2

 H B 10 9 3 2

( A H 4 3

( H

♣ 5 3

Zuid is leider in een 4( contract.

Verliesslagen tel je vanuit één hand. Meestal is dat het gemakkelijkst vanuit de hand met de meeste troefkaarten. In dit spel vanuit de zuidhand.

We doen eerst een heel ontspannen telrondje, zonder te zoeken naar eventuele listen om verliezers te voorkomen.

· In de troefkleur hebben we alle plaatjes, alleen de hoogste, A, missen we. Die tellen we als vaste verliesslag!

· In harten tellen we – weer vanuit de zuidhand – twee verliesslagen: (4 en (3.
· In ruiten hebben we alleen (H. Die verliezen we niet omdat we ook (A hebben. OW hebben dus geen ruitenkaart waarmee ze (H kunnen inpakken. Dat noord nog een kwartet lage ruitens heeft, doet niet ter zake, omdat we vanuit de zuidhand tellen!!! Zuid heeft verder geen ruitens, dus ook geen verliesslag in ruiten!
· In klaveren hebben we in zuid twee lage kaarten. In noord vier, maar daar kijken we bewust niet naar omdat we eerder met onszelf afspraken dat we de verliezers tellen vanuit de zuidhand! Als noord ook ♣A had gehad, hadden we in klaveren maar één verliezer geteld, omdat dan één van zuids twee klaverenkaarten beschermd wordt door noords ♣A. Zoals zuids (H beschermd wordt door het hebben van (A. Omdat noord niets hoogs heeft in klaveren, tellen we twee klaverenverliezers.
We tellen in dit eerste rondje dus totaal vijf verliezers: A, twee hartens en twee klaveren.

De uitkomst is niet vermeld. Vooral in dit spel blijkt hoe belangrijk die is voor het resultaat, en dus ook voor onze verliesslagtellerij…

Stel, dat west is uitgekomen met (V… Dan hebben we een grote kans om enkele verliezers te voorkomen.

· De uitkomst arresteren we met (H. In noord hebben we dan nog (A. Daar kan een klaverenverliezer op weg als we naar noord kunnen oversteken vóórdat OW aan slag komen en twee keer klaveren spelen. 

· Het mooie van een troefcontract is dat je vaak kansloze verlieskaarten kunt troeven. Daarom wachten we met troefspelen! Na (H spelen we (A en (H. Dan verlieskaart (3 in noord getroefd. Het is het veiligst om dat met V te doen. Oost zal maar twee hartens hebben en met een lage schoppenkaart overtroeven… Dan (A waarop je je laatste klaveren of harten opruimt. Van de vijf verliezers heb je nu twee verliezers opgeruimd. Nu kun je met een gerust hart troefspelen; je contract is eigenlijk al gemaakt.
Hoe anders was het gelopen als west was uitgekomen met A, en daarna een kleine troefkaart had nagespeeld… Je kunt dan geen enkele hartenkaart aftroeven, en ook niets opruimen op (A, want na (H kun je niet naar noord oversteken.

Tel 5 punten als jij dezelfde verliesslagen telde.

Spel 2

 V 3

( V 10 8 4

( A 10 7 5

♣ 10 8 6

 9 7 5

( A H B 3

( 4 3

♣ A H 5 2

Zuid speelt 3(.

West start met ♣V.

Welke verliesslagen tel je?

Op het volgende blad kijken we weer samen.

Samen tellen

Spel 2

 V 3

( V 10 8 4

( A 10 7 5

♣ 10 8 6

 9 7 5

( A H B 3

( 4 3

♣ A H 5 2

Zuid speelt 3(.

West start met ♣V.

Welke verliesslagen tel je?

Kleur
Uitgaand van de zuidhand

Schoppen:
3 verliezers





Harten:
0 verliezers




Ruiten:
1 verliezer, dankzij noords (A

Klaveren:
2 verliezers





Vanuit de zuidhand kunnen we één schoppenverliezer voorkomen, door zuids derde schoppenkaart in noord te troeven. Maar dan zijn we er nog niet; we houden dan nog vijf verliesslagen over. 

Gelukkig kunnen we dankzij Wests uitkomst vrijwel zeker voorkomen dat we twee klaverenslagen verliezen. Want wat vertelt west met zijn uitkomst van ♣V? Waar zit ♣B zeer waarschijnlijk?
Maak je speelplan; op het volgende blad geef ik die van mij.

Spel 2  Speelplan
 V 3

( V 10 8 4

( A 10 7 5

♣ 10 8 6

 9 7 5

( A H B 3

( 4 3

♣ A H 5 2

Zuid speelt 3(.

West start met ♣V.

Neem de uitkomst met ♣A; haal de troeven op en speel dan… ♣2 naar ♣10! 
West belooft met zijn uitkomst van ♣V het daaraan grenzende lagere plaatje. Als hij nu duikt, maken we ♣10 meteen, en als hij ♣B wel meteen legt, maken we ♣10 later.

Tel 3 punten als jij ook in je eerste telrondje op zes verliezers kwam.

En tel 2 punten als jij het aftroeven van de derde schoppenslag zag én hoe je één van de twee klaverenverliezers kon voorkomen.

Je puntentotaal is je eindcijfer voor ‘Teller’!

Belangrijke verbetering op een spel van vorige week!

Dat was een spel voor de minder ervarenen waarin het de kunst is om zoveel mogelijk verschillende kansen op de negende slag te benutten. 

Dat dat inderdaad een kunst is, bewijst Bert Korterik. Ik zag namelijk zelf een mooie kans over het hoofd! Kijk mee.

Speelplan
 A H   
( 5 4 3 2

( H 4 3 2

♣ A 10 2
 4 3 2

( A H B

( A 7 6 5

♣ H 5 4

Tegen jouw 3SA start west met V.

We tellen acht vaste slagen. Met kans op een extra slag in de ruiten- en hartenkleur. 

Omdat west met schoppen start, hebben we nog één opvang in schoppen. We mogen dus nog één keer van slag zonder dat dat vreselijke gevolgen heeft.

We waren het er met elkaar over eens dat we eerst op de ruitenkleur moeten afgaan. Met de ruitens 3-2, geef je weliswaar de derde ruitenslag af, maar daar krijg je de vierde ruitenslag voor terug. Je kunt dus alleen de negende slag in ruiten winnen, als je daarvoor een ruitenslag afstaat.

Als de ontbrekende ruitens 4-1 zitten, kun je je kaarten op de hartenkleur zetten, als de snit op (V lukt ben je immers ook binnen. Deze volgorde is belangrijk, want als je begint met de hartensnit, en die mislukt, dan spelen OW meteen je laatste schoppendekking van tafel waardoor je niet meer de ruitenslag kunt ontwikkelen. Zodra OW de niet te voorkomen ruitenslag maken, zullen we pas weer aan slag komen als we door de schoppenoptocht al down zijn…
In mijn verhaal over het eerst spelen van de ruitenkleur, schreef ik, in mijn overmoed (, dat je ook kunt beginnen met het weggeven van een ruitenslag. Omdat daarna de resterende ruitens van OW automatisch vallen onder (AH. Dat is ook zo, maar Bert merkte terecht op dat je dan een andere grote kans in de hartenkleur laat liggen: namelijk het 3-3 zitten van de hartens! Die kans neem je als volgt mee:

Je pakt de uitkomst met A. 

Dan (2 naar (A, 

(A (hoopt op (V-sec),

(5 naar (H 

Als beide tegenstander bekennen, zitten de ruitens 3-2; dan kun je veilig een ruitenslag weggeven, want de vierde ruitenslag is dan beslist voor jou.

Zitten de ruitens niet 3-2, dan kunnen we daar geen negende slag in maken, dus stoppen we met het spelen van ruiten! We gaan dan verder met:
(3 naar (B. 

Als west die neemt met (V, en uiteraard schoppen terugspeelt, dan hebben we nog steeds een ijzer in het vuur voor de negende slag: namelijk het 3-3 zitten van de ontbrekende hartens!

Door het terugspelen van schoppen zijn we in noord aan slag met H.
We spelen harten naar zuids (H. 

Als ook nu beide tegenstanders harten bekennen, is noords laatste harten, hoe laag ook, nog de enige harten in het spel, dus onze negende slag!

Opgelet! Stel dat in de derde hartenslag maar één speler harten bekent, dan is het heel belangrijk om te weten welke kaart is opgeruimd in de tweede ruitenslag toen één van beide tegenstanders geen ruiten bekende. Vaak wordt dan een kaart opgeruimd in dezelfde kleur, in de hoop dat de leider daaroverheen kijkt. Als dat inderdaad gebeurde, is noords laatste harten óók vrij!

Met hartelijke dank aan Bert!
Voor de meer ervarenen…
Spel 1

 3 2
( 3 2

( A H V 3 2

♣ B 10 3 2

 A H V 4

( H 9 5 4

( 6 5 4

♣ H V
Zuid
Noord
1SA
3SA

Pas

West start met ♣7; voor oosts ♣A.

Oost speelt (V terug; welke hartenkaart leg je?

Ik geef een overpeinzing…

Spel 1  Overpeinzing
 3 2

( 3 2

( A H V 3 2

♣ B 10 3 2

 A H V 4

( H 9 5 4

( 6 5 4

♣ H V

West start tegen jouw 3SA met ♣7; voor oosts ♣A.

Oost speelt (V terug; welke hartenkaart leg je?

Natuurlijk telde je al vóór het spelen van dummy’s kaart je vaste slagen. Dat zijn er in ieder geval zes: AHV en (AHV. Er moet dus wat worden versierd; ook als de ontbrekende ruitens 3-2 zitten. 
Daarom is de uitkomst in klaveren bijzonder plezierig; daarmee helpt west mee aan het ontwikkelen van drie klaverenslagen. Met andere woorden, zodra je aan slag komt ben je binnen. 

Dat oost vervolgt met (V, voelt een stuk vervelender…  De concrete vraag is nu of je wel of niet (H moet leggen. Veel leiders zullen de ingeramde regel: honneur op honneur toepassen. Maar ook ijzeren wetten kunnen tegen je werken. Probeer daarom een voorstelling te maken van wat OW in harten kunnen hebben en bepaal dán pas jouw keus. 
Spel 1  Speelplan
 3 2

( 3 2

( A H V 3 2

♣ B 10 3 2

 B 10 8


 9 7 6 5

( A 10 8 7


( V B 6

( 10



( B 9 8 7

♣ 8 7 6 5 4


♣ A 9
 A H V 4

( H 9 5 4

( 6 5 4

♣ H V

West start tegen jouw 3SA met ♣7; voor oosts ♣A.

Oost speelt (V terug; welke hartenkaart leg je?

(H meteen leggen in de verwachting dat (9 dan wel een slag zal worden, kan heel anders uitpakken. West neemt jouw (H met (A en speelt (7 terug naar oosts (B. 

Als oost daarna (6 speelt (en waarom zou hij dat NIET doen?), zit west met (10 8 riant achter jouw (9 5.

Als je (H niet meteen legt, maar pas in de tweede hartenslag op (B, kunnen OW dit kunstje niet flikken. 

	Tip

Als je achter twee aaneengesloten honneurs zit, is het meestal het beste om pas op de tweede honneur jouw plaatje te leggen!


Toegegeven, je ziet de plaatjes van oost niet; maar het kan geen kwaad om daarvan uit te gaan. Want als oost (B niet zou hebben, en na (V een lage harten speelt, leg je jouw (9, waarmee (H veilig op de achterhand zit! Een mooi spel dat door veel (andere () ervarenen verkeerd zal worden gedaan…

Tel 3 punten als je dook!

Spel 2

West opende en speelt 1SA.

Jouw partner noord start met ♣2






Dummy heeft: ♣ A 10 4
De leider laat dummy nemen met ♣A.

Jouw (zuidelijke) klaveren: ♣ H V 9

Welke klaverenkaart speel jij bij?
Spel 2  Het juiste spel (geen overpeinzing!)
West opende en speelt 1SA.


Jouw partner noord start met ♣2






Dummy heeft: ♣ A 10 4

De leider laat dummy nemen met ♣A.

Jouw (zuidelijke) klaveren: ♣ H V 9

Welke klaverenkaart speel jij bij?

De juiste kaart is… ♣H!
Partner belooft klaverenlengte met zijn uitkomst. ♣B x x x is al leuk!

Jij moet dan niet met jouw hoge klaverenkaarten in de weg lopen. Dus vaststaat dat jij een hoge klaveren bijspeelt. En het bijspelen van ♣H, een vaste slag, geeft dan de meeste duidelijkheid aan partner. Je moet dan ♣V ook wel hebben. Zodra hij aan slag komt, kun je rekenen op een lage klaveren voor jouw ♣V; jouw terugkomst van ♣9 neemt hij dan braaf over om zijn vierde klaveren te kunnen maken.

Tel 4 punten voor dit tegenspel.

Vraag 3

Je speelt 4 tegen. Er zijn nog vier slagen te gaan. de leider is aan slag en kondigt aan dat de resterende slagen voor hem zijn. Hij claimt dus de laatste vier slagen.

Jij hebt nog een troefje. Hoe ga je daarmee om?

a. Je zegt dat je nog een troefkaart hebt, dat je daarom in ieder geval recht hebt op één slag en arbitrage wilt.

b. Je zegt dat je nog een troefkaart hebt en dat je daarom arbitrage wilt.

c. Je zegt niets over jouw troefkaart en vraagt of hij even wil doorspelen.

d. Je zegt niets over jouw troefkaart en zegt welke kaarten hij nu moet spelen.

Vraag 3

Je speelt 4 tegen. Er zijn nog vier slagen te gaan. de leider is aan slag en kondigt aan dat de resterende slagen voor hem zijn. Hij claimt dus de laatste vier slagen.

Jij hebt nog een troefje. Hoe ga je daarmee om?

a. Je zegt dat je nog een troefkaart hebt, dat je daarom in ieder geval recht hebt op één slag en arbitrage wilt.

b. Je zegt dat je nog een troefkaart hebt en dat je daarom arbitrage wilt.

c. Je zegt niets over jouw troefkaart en vraagt of hij even wil doorspelen.

d. Je zegt niets over jouw troefkaart en zegt welke kaarten hij nu moet spelen.

De antwoorden a, c en d zijn in ieder geval helemaal fout!
Antwoord b is correct, met de aantekening dat het melden van jouw troefkaart niet eens noodzakelijk is.

Zodra je een claim bestrijdt, en dat doe je, mag er niet meer worden gespeeld. Alleen de arbiter bepaalt dan wat moet gebeuren. En als naar de mening van de arbiter duidelijk is dat de leider jouw troefje was vergeten, zal deze bepalen wat waarschijnlijk gebeurd zou zijn als de leider zonder die wetenschap had doorgespeeld. Elk punt van twijfel zal dan zeker niet worden uitgelegd in het voordeel van de claimer (.

Zie ook pagina 37 van de Gids voor bridge.
Tel 3 punten voor jouw juiste oordeel. 

Je puntentotaal is je rapportcijfer voor: allround!
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Lezers Schrijven

Checkback Stayman en Berry’s vijfkaart hoog

	In Training nr.407 breng je het nieuwe boek 'Berry's Vijfkaart Hoog' ter sprake.
Ik heb het inmiddels gekocht en bestudeerd, en ervan genoten.
Zeer instructief vind ik hoe de schrijver conclusies trekt uit het verdere bieden over de lengte van de klaverenkleur, waarmee geopend is.
Maar ik heb een vraag over de biedserie onderaan pag.44.
Het betreft: 1♣ - pas - 1( - pas - 1SA.
De schrijver concludeert dat de openaar hier een echte klaverenkleur moet hebben.
Als de antwoordende hand ook een vierkaart klaveren heeft en zwak is, lijkt 2♣ een beter contract dan 1SA.
Maar die kan dat niet bieden als het paar Checkback Stayman speelt.
Het zal toch niet zo zijn dat je bij de overgang naar 'Vijfkaart hoog' deze conventie niet meer kunt gebruiken?


Antwoord van Berry Westra

Checkback is een systeemonafhankelijke conventie. Je kunt hem in elk (natuurlijk) systeem zo inpassen. In hoofdstuk 12 van mijn boek (pagina 109) heb ik ook aangegeven dat ik het een nuttige conventie vind. Het voorbeeld in Hoofdstuk 5 dient om te illustreren dat je de klaverlengte van partner regelmatig accuraat kunt taxeren naarmate het bieden vordert. Dat je daar mogelijk weinig aan hebt als je checkback speelt is een tweede. Elke conventie heeft zijn prijs.
 

Gids voor bridge ook voor toekomstige nieuwe leden?

	Na ontvangst van het concept van de Gids voor bridge, heb ik voorgesteld dit boekje aan alle leden van onze club te verstrekken, hetgeen is geschied (80 stuks).
Mijn volgende voorstel is om dit boekje in de toekomst ook te verstrekken aan de nieuwe leden.
Alvorens dit voorstel in te dienen, verneem ik gaarne of je over info beschikt dat dit bij de clubs leeft.


Antwoord
Ik heb de indruk dat veel bridgeclubs, maar ook bridgedocenten, het belang onderkennen van de informatie die in de Gids voor bridge staat. Daarom verwacht ik een doorlopende vraag naar dit boekje, ook van de bridgeclubs die het belang inzien van clubleden die redelijk tot goed inzicht hebben in hun rechten en plichten.
Grotere letter ArbitreerWijzer
	Afgelopen zaterdag als CLB-cursist de ArbitreerWijzer ontvangen en dat vind ik een goed stuk werk dat door jullie is verricht.
Mijn vraag is, is de tekst te downloaden in een groter lettertype
voor de studie thuis.


Eerst even over dat ‘jullie’ (. De ArbitreerWijzer is gemaakt door Ron Jedema als voortrekker (foto links), en Siger Seinen, Henk van Gend en Cees Verdonk (foto’s rechts, van boven naar onder). 
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Je vraag over een groter lettertype van de ArbitreerWijzer beantwoordt Ron Jedema:
[image: image4.jpg]



Naast de waardering die menigeen uitspreekt over zowel het initiatief als het product komen er ook opmerkingen binnen ter verbetering. Bij de publicatie is men afgeweken van het door ons voorgeschreven lettertype en dat heeft de leesbaarheid niet echt bevorderd.

[image: image5.jpg]


Tweede klacht is dat er soms pagina's verkeerd ingesorteerd zijn (twee maal pagina 31-32 en pagina 7-8 ontbreekt).

 

We gaan aan de slag met een Engelstalige versie en we zullen erop toezien dat daar wel het juiste lettertype wordt gebruikt.

Ook bij een eventuele tweede druk zullen we ons er hard voor maken om het juiste lettertype in ere te herstellen.

[image: image6.jpg]


Als we zaken ter download beschikbaar stellen, is de kans groot, dat dat een eigen leven gaat leiden en dat willen we liever niet.

En dan maken we ook geen uitzonderingen. Ik hoop dat je dat kunt begrijpen.

 

Ron Jedema

Is men verplicht te openen met 1SA bij een 4-3-3-3 verdeling?

	Navolgend de realiteit:

Momenteel nogal toeloop van sterkere spelers tijdens de zomerdrives.

Mijn partner, een voorzichtig type, zal nimmer 1SA openen indien geen dekking in een kleur.

Gisteren bood zij dan ook 1( met bovenstaande verdeling en 16 punten.

Geen dekking vond zij in de harten (3 stuks met 9 in top).

Na mijn sprong naar 2 (5 krt. en > 10 punten) kwamen we uiteindelijk in 4.

We waren een van de weinigen. De meesten waren down gegaan in 4.

De meesten hadden geopend met 1SA en na transfer voor de schoppen had men 4 moeten spelen.

Dat had mijn partner natuurlijk goed gedaan, maar nu had ik het voordeel dat de tegenpartij voor mij gunstig moest uitkomen en niet zijn partner.

Nu echter het discutabele gedeelte.

Ik had moeten alerteren dat An mogelijk 15-17 punten zou kunnen hebben. 1 kleur niet gedekt is minder belangrijk. 1SA is dan verplicht.

Mevrouw, een goede speelster (en in onze ogen minder sympathiek) met een gevolgde arbitragecursus, stelde dat zij nu waren benadeeld (ik zou haast zeggen integendeel; nu komt de mooie kaart op tafel).

Ik moet eerlijk zijn dat ik met de kaart van mijn partner wél 1SA had geopend.

Echter heb ik moeite met het woord "verplicht 1SA".

Immers, openen in een kleur = 13 t/m 19 punten. Als partner weet ik ook niet hoeveel punten mijn partner heeft.

Gekissebis na afloop (10 minuten) maar handhaving van haar standpunt dat wij onjuist hadden gehandeld.

Vraag aan jou:

Is dit zo. Tenslotte stel ik jouw mening meer op prijs dan die van haar. 

Mogelijk hebben we al die jaren toch ongemerkt de wet overtreden.


Antwoord

Best wel interessant. Als het om kracht gaat van 15/17 punten met een SA-verdeling, openen jullie verschillend. Jij opent in praktisch alle gevallen 1SA, en jouw partner alleen als die ook in alle kleuren een dekking heeft. Dat laatste kan voor jou belangrijke informatie zijn. Met bijvoorbeeld (AVBxxxx, weet je dat partner (H mee heeft. Dat maakt die 1SA-opening alerteerplichtig. Jij mag immers niet meer informatie hebben dan de tegenpartij.

Maar… twee verschillende afspraken, afhankelijk van wie opent, is niet toegestaan. Jullie zullen moeten kiezen voor wel of geen dekking in alle kleuren!

Dan de 1-opening in een kleur van jouw partner. De 1(/(/(/(-opening alerteren vanwege de iets grotere kans op 15/17 punten zonder opvang in alle kleuren, vind ik te gek voor woorden. Niet in de laatste plaats omdat heel veel mogelijke verdelingen schuil gaan achter de 1-opening in een kleur. En echt essentieel is het extraatje van 1SA-openingshanden niet. In ieder geval is dat geen informatie waarmee jij rekening kunt en zult houden na de 1-in-een-kleur-opening.

Ik vraag mij daarom af welk belang de tegenstanders hebben bij deze informatie. Ofwel, welk concreet nadeel hebben ze door het ontbreken van deze informatie?

De wens van jullie tegenstanders komt volgens mij voort uit de pech voor hen dat de andere hand moest uitkomen. Een felicitatie met jullie voordeel door deze afwijking zou meer getuigen van volwassen kunnen omgaan met een nul door zuiver pech. 
Arbiters moeten zich aan hun eigen tafel opstellen als gewone bridger!

	Het valt mij op dat het ongelofelijk vaak voorkomt, dat er een verschil van mening is tussen de spelers aan tafel en dat er dan ineens blijkt dat iin van die spelers "arbiter"  is en "dus" gelijk heeft. Al is het maar om de discussie kort te sluiten en gelijk te krijgen.

Ik denk dat het tijd is om daar eens een heel indringende opmerking over te maken. Zoiets als "een goede arbiter gedraagt zich als speler als hij aan zijn eigen tafel zit" of iets dergelijks. Daarnaast de hartelijke aanbeveling om weer eens een (herhalings)cursus CLB te volgen, zodat men weer weet waar de spelregels over gaan of anders het diploma inleveren. Wat mij betreft mag dat zowel in de training als in arbitrair en eventueel de bestuurswijzer (ik denk dat het bestuur van een bridgeclub hier ook wel eens op mag toezien).

Zoals Jos Jacobs vroeger het Ghestem fonds had is het misschien een optie om een Arbiters Herscholing fonds op te richten.

Bij voldoende kandidaten ben ik bereid een extra CLB cursus te draaien. Plaats en tijd in overleg....

Ron Jedema


Ik voeg hier helemaal niets aan toe! (
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